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O przyszłości NKJO na obradach komisji

O przyszłości Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu dyskutowali 
radni Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego podczas
posiedzenia, które odbyło się w Muzeum Okręgowym w Sandomierzu. W debacie
uczestniczyli przedstawiciele samorządu miasta, powiatu, studenci, władze uczelni oraz
dyrektorzy Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Urzędu
Marszałkowskiego: Jacek Kowalczyk oraz Małgorzata Kowalińska.  Debata na temat
przyszłości Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu była jednym z
głównych punktów obrad wyjazdowej Komisji Edukacji Kultury i Sportu Sejmiku
Województwa Świętokrzyskiego w Muzeum Okręgowym w Sandomierzu. Zgodnie z
przepisami, Nauczycielskie Kolegia Języków Obcych będą mogły funkcjonować tylko do 2015
roku.
– Nowa ustawa o szkolnictwie wyższym przewiduje jednak to, że mogą być one włączone do
innych jednostek akademickich. Najlepszym rozwiązaniem dla społeczności sandomierskiej i
młodych ludzi byłoby połączenie Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych z Państwową
Wyższą Szkołą Zawodową w Sandomierzu – mówiła Marzena Marczewska,
przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.

Nauczycielskie Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu prowadzi obecnie kształcenie w
systemie dziennym i wieczorowym w zakresie specjalności: język angielski, język niemiecki
oraz hiszpański. Natomiast Państwowa Wyższa Szkoła Zawodowa w Sandomierzu prowadzi
na wydziale humanistycznym studia licencjackie o specjalności język angielski i język
niemiecki. W celu umożliwienia słuchaczom języka hiszpańskiego kontynuowania nauki w
PWSZ, Samorząd Województwa będzie chciał zabiegać o zgodę Ministra Nauki i Szkolnictwa
Wyższego na uruchomienie specjalności język hiszpański. Studia na wszystkich kierunkach
trwają podobnie jak w Kolegium 3 lata i kończą się nadaniem tytułu licencjata.

Już kilka miesięcy temu pojawiły się plany włączenia sandomierskiego Kolegium w struktury
Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Sandomierzu. Jednak słuchacze oraz władze
szkoły nie zgadzają się na połączenie obu placówek  i domagają się stopniowego wygaszania
Kolegium.

– Pragniemy ukończyć studia na takich samych zasadach jak je zaczęliśmy. Po
ukończeniu uczelni dostajemy dyplom ukończenia Kolegium i stopień licencjata z



O przyszłości NKJO na obradach komisji | 2

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro O przyszłości NKJO na obradach komisji |
2

Uniwersytetu Marii Curie – Skłodowskiej w Lublinie. W przypadku połączenia placówek
otrzymamy dyplom tylko Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej. Podjęliśmy więc wspólną
decyzję z nauczycielami i wnioskujemy za stopniowym wygaszaniem naszej szkoły – mówili
podczas obrad Komisji Edukacji, Kultury  i Sportu słuchacze Nauczycielskiego Kolegium
Języków Obcych w Sandomierzu.

 – U podstaw inicjatywy włączenia Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych w
Sandomierzu w struktury Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej tkwi przede wszystkim
troska o przyszłość Kolegium oraz zatrudnionych w nim nauczycieli i pracowników
administracji. Ponadto pozwoli to zachować i jednocześnie kontynuować bogaty dorobek i
wieloletnie doświadczenie Kolegium. Włączenie NKJO w skład PWSZ nie wpłynie na warunki
studiowania słuchaczy Kolegium. Jedyną różnicą będzie tylko dyplom otrzymany z PWSZ –
przekonywał Jacek Kowalczyk, dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu
i Turystyki Urzędu Marszałkowskiego.

Podczas obrad radni Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa
Świętokrzyskiego uszanowali decyzje władz szkoły i słuchaczy.
– Przyjechaliśmy do Sandomierza, aby przyjrzeć się problemowi z bliska. Chcieliśmy was
wysłuchać i wspólnie rozwiązać ten problem. Nie ukrywam, że najlepszym rozwiązaniem dla
uczniów i władz szkoły byłoby włączenie NKJO w struktury PWSZ. Każdy ma brawo do
swoich decyzji nawet jeśli są one błędne – skomentowała Marzena Marczewska,
przewodnicząc Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.
Tego samego zdania były także władze Sandomierza. – Połączenie tych dwóch uczelni byłoby
szansą na wzmocnienie ośrodka akademickiego Sandomierza. Uważam, że stopniowe
wygaszanie kolegium, a nie jego włączenie do PWSZ jest najgorszą decyzją. W tym roku już
nie będzie naboru, a to wiąże się z redukcją zatrudnienia – mówił Janusz Sochacki
przewodniczący Rady Miasta Sandomierz.

Ostateczną decyzje w sprawie przyszłości  Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych w
Sandomierzu podejmie Sejmik Województwa Świętokrzyskiego. 

W drugiej części posiedzenia radni Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa
Świętokrzyskiego pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  w sprawie akceptacji wniosku
do Ministra Nauki i Szkolnictwa Wyższego dotyczącego utworzenia “Państwowej Wyższej
Szkoły Zawodowej w Skarżysku – Kamiennej”.


